
Oświadczenie złożone 

przez senator Dorotę Tobiszowską 

na 37. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 lutego 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego oraz do sekretarza stanu w Mini-

sterstwie Zdrowia Waldemara Kraski 

Szanowni Panowie Ministrowie! 

Kieruję do Panów zapytanie związane z obszarem działalności zawodowej i społecznej pielęgniarek i po-

łożnych. Pielęgniarka to zawód wymagający zaplecza merytorycznego, doświadczenia, a przede wszystkim 

powołania. Polska służba zdrowia choruje na brak wykwalifikowanego personelu pielęgniarskiego. Wśród 

zatrudnionych w tym zawodzie rośnie liczba osób w wieku emerytalnym. Aby możliwa była zastępowalność 

pokoleń w latach 2018–2033, w szeregi pielęgniarek powinno wstąpić dodatkowo ok. 70 tysięcy osób. 

Biorąc to pod uwagę, wnoszę o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Ile jest szkół pielęgniarskich w Polsce? Proszę o dane z podziałem na województwa. 

2. Czy przytoczone szacunki dotyczące braku personelu pielęgniarskiego – wskazywane w informacjach 

podawanych przez Ogólnopolski Związek Zawodowy Pielęgniarek i Położnych – są prawdziwe? 

3. Czy Ministerstwo Zdrowia posiada własne wyliczenia? Jeśli tak, to proszę o ich przedstawienie. 

4. Ile jest w Polsce, wg statystyk ministerstwa, zarejestrowanych pielęgniarek? 

5. Jakie czynności podjęło Ministerstwo Zdrowia celem wzmocnienia stale kurczącego się personelu pie-

lęgniarskiego w Polsce? 

Proszę o przedstawienie danych wg stanu na dzień otrzymania niniejszego oświadczenia. 

Dorota Tobiszowska 
 


